

交通事務委員會

**在2018年4月27日會議上通過
"有關提升道路工程安全要求的法例修訂"的議案**

鑒於近年涉及道路工程工人和車輛的交通意外事故頻繁，死傷者大部分涉及道路工程工人，為加強保障道路工程工人的性命安全，本會促請政府：

1. 加強對有關提升道路工程安全要求和防護設施要求的法例刑責；及
2. 有關提升道路工程安全要求的法例修訂必須訂明對工程承辦商的罰則。

動議人： 田北辰議員

(Translation)

Panel on Transport

**Motion on "Legislative amendments on enhancing the safety requirements of road works"
passed at the meeting on 27 April 2018**

Given that traffic accidents involving road works operatives and vehicles have occurred frequently in recent years with a large proportion of the casualties being road works operatives, in order to enhance the protection for the lives and safety of road works operatives, this Panel urges the Government to:

1. increase the statutory criminal liability of contravening the requirements to enhance the safety of and provide guarding equipment for road works; and
2. stipulate, as a must, the penalties for works contractors in the legislative amendments on enhancing the safety requirements of road works.

Moved by : Hon Michael TIEN Puk-sun